
Kong Knud Division

Divisionsrådsmøde 11. april 2013
Torsdag d. 11. april 2013, kl. 19.00 - 21.30

Odense Kultur- og Fritidshus, 
Stadionvej 50, Indgang F, st., Odense V

Dagsorden
Beretninger

Side 



Dagsorden
1. Valg af dirigent og referent  
2. Beretning fra divisionsledelsen med særlig fokus på, hvad 

divisionen har gjort for at fremme spejderarbejdets værdier og 
udvikling 

3. Fremlæggelse af årsregnskabet for det foregående år til 
godkendelse  

4. Behandling af indkomne forslag (sendes til DC’erne senest 3. 
april 2013)

5. Væsentlige beslutninger om divisionens fremtid, herunder:  
5.1. Forelæggelse af divisionens udviklingsplan med 

indsatsområder for indeværende år 
5.2. Beslutninger i øvrigt om divisionens udvikling, 

spejderarbejde mv. 
6. Vedtagelse af justeret budget for indeværende år og vedtagelse 

af budget og fastsættelse af Divisionskontingent for det følgende 
år. 

7. Fastsættelse af antallet af divisionsledelsesmedlemmer under 
hensyntagen til § 29.2.  

8. Valg af 1-2 divisionschefer, divisionskasserer og øvrige 
medlemmer af divisionsledelsen  

9. Valg af revisor og revisorsuppleant  
10.Skriftlig eller mundtlig beretning fra en eller flere af Det Danske 

Spejderkorps' kredsrepræsentanter i Friluftsrådet  
11.Beretning fra spejdercentre og større arrangementer, jf. § 50, og 

tilsvarende, tilknyttet divisionen  
12.Eventuelt.  

Der bliver serveret frugt, kaffe og kage.
Vær opmærksom på at mødet starter allerede kl. 19.00.

Alle grupper har valgt 5 repræsentanter til divisionsrådet. Andre er 
også velkomne.
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Oversigt over “divisionspersoner”
Divisionsledelsen
• Jan Ring Larsen (DC) - på valg
• Rikke Molin (DC) - på valg
• Karin Ravnkilde (Kasserer)
• Jes Kristensen - på valg
• Kim Malchau (web)
• Stinna Rasmussen
• Nicolai Ploug - Ploug
• Rikke Knudsen - Morgan
• Thyge Autzen - Ritta

Repræsentanter
• BP-Fonden: Dorte Windeballe
• BUS: Karin Ravnkilde
• Danmarkssamfundet: Dorte Windeballe
• Det Rådgivende Friluftsudvalg: Karin Ravnkilde
• Friluftsrådet: Axel Lund Henriksen
• Fyns Blå Spejdere har valgt ny i Bloddonor korpset: Peter Buch 

Hansen, Kylling ønskede at trække sig
• Hylkedam: Tom Knudsen
• Skovbrynet: Claes
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Beretning fra Divisionsledelsen
- af Rikke Molin, Divisionschef

Vi startede året med en lederdag på Hindemosen. Her fik de 
fremmødte et spændende oplæg om personlighedstyper fra Rolf 
Nielsen, og blev siden udfordret af chokoladeentusiasme og 
chokoladesnus. Der var grej til afprøvning fra Danish Outdoor, og 
nye metoder til bålmad og træflækning blev taget i brug. Aftenen 
sluttede med god mad serveret af Gilderne, og lokal ølsmagning fra 
Ørbæk.

Divisionsrådsmødet bød på farvel til kendte ansigter, og velkommen 
til nye. Vi er glade for at have hele tre seje unge i bestyrelsen, og nu 
også Jes Kristensen som en del af teamet. 

I kølvandet på divisionsrådsmøde og grupperådsmøder, blev der i 
år ikke afholdt kursus for nye bestyrelsesmedlemmer - der har ikke 
været ret stor efterspørgsel på det de senere år. I stedet holdt vi 
møde 
med alle 

Side 4



grenrepræsentanterne, hvor vi hørte lidt om deres planer og 
snakkede om deres kontakt med grupperne i de enkelte grene og 
forventninger til divisionsledelsen. Der blev i år valgt nye 
grenkontakter i senior og spejdergrenen.

Foråret rummede divisionsarrangementer for alle aldre. 
Mikrospejderne havde mikrodag den 22. April, skarpt efterfulgt af 
juniordivi den 27.-28. April. Tropsspejderne tog på divisionsturnering 
under helt nye rammer, de var af sted den 11.-13. maj, og samtidig 
kunne minierne i divisionen udfordre sig selv og hinanden på 
Miniskæg den 12.-13. maj.Også seniorerne mødtes i maj til fælles 
seniormøde.

Sommeren kom og det blev endelig tid til Spejdernes Lejr i 
Holstebro.  Et af de mange nye tiltag var at lejrpladserne var opdelt 
efter kommune, hvilket gjorde det let for alle grupper i Odense at 
holde kontakt med hinanden under lejren. Desværre udfordrede det 
netop 1. Otterup, idet de desværre ikke måtte bo sammen med 
divisionens andre grupper. 

Fra divisionsledelsens side deltog de fleste af os i lejren hos vores 
grupper, Rikke var hjælper i Spejder Sport og Karin kom på besøg 
og nåede rundt og hilse på jer på lejren. 

I løbet af året blev der løbende afholdt Gruppeledermøder. Det er 
vores hensigt at møderne skal medvirke til at skabe dialog og styrke 
samarbejdet imellem grupperne. 

Divisionsledelsen afholdt ligeledes møder året rundt, og arbejdede 
bag kulissen med optakten til Spejdernes lejr samt kontakt til 
grupper.

Fra centralt hold blev der afholdt DC-møder, her deltog Rikke som 
repræsentant fra division.
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Efteråret startede med ”Odense OL” arrangeret af BUS som en 
opfølgning på Spejdernes lejr. Arrangementet fandt sted i Munke 
Mose, og var rigtig god PR for spejderbevægelsen. 
Område Senior Turnering aka OST, blev afholdt den 14. -16. 
september.

I efteråret tog vi fat på vores hytter. Vi arbejder på at få antallet af 
hytter tilpasset behovet, og har set nærmere på mulighederne for at 
få renoveret på bygninger og undgå de store underskud vi har for 
tiden. 

I den forbindelse blev der afholdt ekstraordinært divisionsrådsmøde 
d. 12. marts. Læs referat andet steds.

Divisionen afholdt en divisionsdag i Otterup. Vi fik hjælp af 
konsulent Troels Lorentzen, som styrende os flot igennem lange 
debatter og diskussioner om formuleringen af divisionens 
udviklingsplaner for den kommende periode.  Vi kom godt i mål, og 
har formuleret en overordnet plan, som vi mener er et godt 
pejlemærke for divisionens mange og meget forskellige grupper.

På Korpsrådsmøde deltog fra Divisionen Stinna og Morgan (Rikke), 
og Rikke Molin var at finde i Spejder Sport. 

Året sluttede med den meget traditionsrige julefrokost, hvor såvel ris 
a la mande, som pakkelegen, nåede nye højder…

Det var kort om divisionsåret 2012, vi glæder os til et spændende 
2013 sammen med jer.

I den forbindelse vil vi også i år give en kæmperos til alle jer ledere i 
divisionen. Det er på grund af jer at ca. 1100 spejdere i Odense og 
Otterup har en fed spejdertid. Det er jeres slæb, og jeres mange 
frivillige timer som gør en forskel.  I er de rollemodeller som de ser 
op til, I møder dem ikke som professionelle - men som frivillige. Og I 
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gør et kæmpe stykke arbejde. Både i grupperne, i bestyrelserne - 
og i alt det I gør med tørklæde på.

I laver de møder som giver smil på læben, hvad enten I er 35 
spejdere i gruppen eller 150. 

Det er jer som er divisionen, og I skal vide at I gør en forskel for 
rigtigt mange.

Tak fordi I gør det, tak fordi I er Kong Knud Division.
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Beretning for mikroerne
- af Anette Larsen

Vores Mikrodag 2012 afholdte vi på Højstrup militær område hvor vi 
som tempelriddere blev rigtig dygtige til at beskytte selv de mest 
kostbare skatte. Skønt vejr ! Dejligt område og meget engagerede 
tempelriddere! Området er stort og spændende og inspirerede til 
meget mere end mikroben kan nå på en dag.

Mikroer er standhaftige og kløgtige ! De løste alle udfordringer de 
mødte  og narrede det Sorte broderskab.
 
Vi sluttede dagen af med besøg skt. Martins kompagniet fra 
Odense.  De viste og fremviste middelalder kamp og alle kunne 
prøve at mærke og løfte det tunge udstyr.
 
Flere og flere grupper med planlægningen af dagen. Det er jo dejligt 
at man i grupperne har større overskud til at både at deltage og til at 
planlægge! Vi fik i år besøg af karin Ravnkilde og det er jo dejligt når 
vi får besøg fra Divisionen 
 
Mikrodagen 2013 holder vi d. 21 April på Hollufgård ! invitationen er 
netop sendt ud til grupperne. Men der er enkelte grupper det er 
meget svært at få kontakt personer på så har nogen ikke modtaget 
invitationen er de velkommen til at tage kontakt!

Beretning juniorgrenen 2012
-af Lisbeth Achton-Boel

Der har i 2012 været to fælles junior-arrangementer i lighed med 
tidligere år: junior-divi og junior-træf.
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Junior-divi blev afholdt på Skovbrynet d. 27.-29. april 2012. Emnet 
var at der var oprørere i San Pedro, som ville vælte diktatoren 
Tapioca, og juniorerne skulle så hjælpe oprørslederen Alcazar med 
at bekæmpe diktatoren. Det blev en fantastisk aktiv weekend med 
mange sjove og udfordrende aktiviteter. Som noget nyt bestod 
madposten denne gang af en brunch-opgave. 

Juniorgrenen har indført en ny måde at planlægge junior-divi på, 
idet der tidligere har været store udfordringer med at få alle grupper 
til at deltage i planlægningen. Nu vælges der hvert år en 
styregruppe, som så planlægger temaet og hovedlinierne og 
derefter uddelegerer opgaver og poster til alle grupper, som ønsker 
at deltage i junior-divi. Polarstjernen var sidste år styregruppe og 
gjorde det helt fantastisk. Tanken er så, at rollen som styregruppe 
skal gå på skift iblandt grupperne.

Det årlige junior-træf afholdes den første torsdag i november, og i 
2012 blev dette holdt hos Sortebrødrene, som også stod for den 
overordnede planlægning. Juniorerne inddeles i hold, som går rundt 
til forskellige poster. Hver gruppe skal stille med ledere til posterne, 
og der serveres lidt varmt at drikke i løbet af arrangementet.
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Beretning for seniorer 2012-2013
- af Stine Roskjær og Gitte Christensen

Der har for senior grenen ikke været så mange fælles aktiviteter i 
2012, blandt andet på grund af Spejdernes Lejr. Dermed ikke sagt 
der har været mangel på aktiviteter, da rigtig mange seniorer fra 
Kong Knud division har været med til at afvikle og planlægge 
Spejdernes Lejr.

Vi er omkring 12 aktive klaner i Kong Knud derudover er der nogle 
løse klaner, som deltager i diverse arrangementer, men ikke 
afholder faste møder.

Det er meget forskelligt fra de enkelte klaner, hvor aktive de er. En 
del afholder ugentlige møder, mens andre afholder møder løbende 
som det passer i kalenderen. Opfattelsen er, at seniorgrenen 
generelt er en stor hjælp i grupperne, hvor de hjælper til med fælles 
ture og planlægning af spejderløb.

Derudover er der mange seniorer som er aktive med blandt andet 
PLAN, i Adventure Spejd Ligaen og på OST som er seniorernes 
område turnering.

I Oktober måned valgte de tidligere DASener at træde af, og derfor 
har der været vild kampvalg for at finde 2 nye, friske, unge, smukke, 
intelligente og charmerende klanspejdere til at overtage posten. 
Sejers kaninen har ligget stille gennem 2012, da 
trofæoverrækkelsen ikke blev afholdt og ligger stadig hos CK. 
Pointstillingen blev nulstillet, da vi overtog opgaven.

I december tog vi ud og stod på skøjter, med diverse dyster på isen. 
Udfordringen for klanerne var nok at de selv skulle komme på 
ideerne til udfordringerne, det blev til en super hyggelig aften med 
mange kreative indfald.
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Festerne er en del af klanernes store traditioner, 2012 var ingen 
undtagelse. Det var en super vild julefrokost og sluttede af med et 
brag af en nytårsbanket ude i Odense lufthavn. Til vores fester 
inviteres alle fra OST, hvert år, hvilket har skabt et samarbejde på 
tværs af divisionerne på Fyn.

Stine og jeg vælger at blive på denne superfede post til det 
kommende år.
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Beretning fra Børne -og 
ungdomsorganisationernes Samråd - BUS
- af Karin Ravnkilde

Igennem BUS fik vi startet samarbejdet til Spejdernes Lejr 2012. På 
den første mødeaften blev der fundet personer til diverse udvalg. 
Derefter kunne BUS trække sig. 

Den 1. september var der et gensynsarrangement i Munke Mose, 
hvor de forskellige grupper stod for en aktivitet. Det var tænkt som 
en hyggedag for spejdere og ledere, og det blev det.

Der er afholdt 2 repetitionskurser i 1. hjælp. Der er udbetalt 54.000 
kr. i tilskud til kurser i grupperne og 7.000 kr. i rejsetilskud. 
Rejsetilskuddet var langt fra budget, nogle penge er overført til 
kursustilskud i 2012. 

Der bliver stadig lagt en flyer med adresser på alle spejdergrupper i 
Odense Kommunes velkomstbrev til tilflytter. 

Vi har haft besøg af Vivian Glasdam Sørensen og Anna Marie 
Hangaard Jensen fra Fritidsafdelingen, de orienterede om den nye 
klubstruktur. Efterfølgende var Anna Marie med til et af vores 
gruppeledermøder, hvor der også blev fortalt om de mange 
kursustilbud der er i kommunen. De findes på Fritidsafdelingens 
hjemmeside.

Vi vil gentage fællesarrangementet fra 1.9. 2012. vi kunne tænke 
os, at det foregår på havneområdet, så nogen undersøger, hvornår 
der er ledigt på havnen omkring d.1. september.

De to fra BUS som sidder i Folkeoplysningsudvalget: Jørgen Stær 
fra FDF og Jens Jørn Iversen fra DUI, er begge over 65 år, det 
kunne være hensigtsmæssigt, at få yngre deltagere og en glidende 
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overgang, da de to sidder inde med meget viden og erfaring. Der er 
ingen i det nuværende BUS, som er parate til at gå ind i 
Folkeoplysnings udvalget. Der er en DDS plads ledig, er der nogen 
der har lyst. I Folkeoplysning udvalget har man bl. A. indflydelse på 
fritidspolitikken og godkendelse af ansøgninger til de forskellige 
puljer.

Beretning fra Det rådgivende fritidsudvalg
- af Karin Ravnkilde

Fritidsudvalget er kommet ind under Kulturregion Fyn og 
administres af Odense Kommune. Det er herfra vi får et tilskud på 
67.000 kr. 

Der blev i 2012 vedtaget en ny fordelings nøgle, dette havde dog 
ingen indflydelse på tilskuddet til spejderne. Vi er sikret tilskud i 
2013 og 2014. 

Nyt er at vi skal dokumentere, at pengene bruges i henhold til 
vedtægterne. Hvad der sker efter 2014 vides endnu ikke. 

På generalforsamlingen for Fyns Blå Spejdere blev Anders 
Skøttegaard Hansen fra Bro Division valgt til at sidde med i 
udvalget.

Fyns Blå Spejdere
- af Karin Ravnkilde
-
Består af 4 personer fra hver af de fynske divisioner. Denne 
forsamling er en forudsætning for at modtage tilskud fra 
Kulturregion Fyn. 

Der holdes generalforsamling, der støttes op om område senior 
turneringen, og der kan planlægges andre fælles arrangementer.
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Beretning fra Hylkedam
- af Tom Knudsen

Så gik der endnu et år på Hylkedam, og det var også et af de mere 
rolige. Udlejningen i 2012 var fin, med næsten alle weekender 
besat.  Der har dog også i år været lidt problemer ang. nogle lejer, 
der ikke kunne finde ud af at 
aflevere hytten i en ordentlig 
stand. Det er træls at vi skal 
bruge tid på den slags, et 
eftersyn efter sådan en lejer 
kan løbe op i flere timer. Og da 
vi alle er frivillige er det træls 
at bruge tid på det. Vi arbejder 
på at vores lejer kommer til en 
pæn og ren hytte, men da vi jo 
kun er mennesker, kan vi jo 
også fejle omkring det.

Vi har afholdt vores normale 
arbejdsaftener en gang om måneden, og ligeledes afholdt vores 2 
arbejdsweekender.

Vi har blandt andet brugt tiden på, at der er blevet ryddet op bag 
ved hytten, og et råddent træ, der evt. kunne udgøre en fare, ved 
indgangen til hytten, blev lagt ned. Vi er så småt begyndt at 
renovere Ravnereden indvendig.  Der er blevet indkøbt 2 nye 
falckkasser, og den ene er placeret i den lille toiletbygning, således 
at dem der kun lejer lejrpladser, også har adgang til den. Vi har 
også fået slebet, og lakeret gulvet i hytten. Vi forsøger på at tage de 
store ting på weekenderne, og lave de små dagligdags ting på 
vores aftener.
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Vi har også pt. en ansøgning liggende hos korpset, vedrørende 
indkøb af en lille traktor, med div. redskaber, og en container så vi 
kan begynde at pleje vores lejrpladser igen. Det har været lidt 
besværligt efter vores motorklipper blev stjålet.

Igennem længere tid har vi arbejdet på en ombygning eller 
tilbygning af Hylkedam. Det arbejder vi stadig med, og afventer 
stadig en afklaring fra korpset. Der er så også kommet et element 
mere på, og det er at Fredningsnævnet for Fyn vil have store dele af 
området fredet. For os drejer det sig om området mellem vejen og 
hytten. Området på den anden siden af vejen vil de ikke røre ved. 
Hvis Fredningsnævnet kommer igennem med det, så bliver vi nok 
temmelig låst, hvad angår tilbygning mm. Vi vil naturligvis stadig 
kunne bruge Hylkedam til det vi bruger den til i dag, men vi må jo 
nok ikke udvide omkring hytten. Vi må bare afvente og se hvad det 
ender med.

Vi er stadig 12 aktive i udvalget, og har af og til hjælp fra familie og 
venner på vores weekender, men alle er meget velkommen til at 
deltage, vi er stadig rigtig gode til at hygge os.
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Kong Knud UdviklingsPlan
Efterår 2012 – efterår 2014

”Vi støtter lederne, så der skabes flere gode oplevelser til glade 
børn”

1. Vi udvikler os sammen med grupperne
2. Vi bliver flere ledere i divisionen, og der er ingen ventelister pga. 

ledermangel. Der er ledere nok i alle grupper og vi udnytter 
gruppernes potentialer fuldt ud

3. Fortsat uddannelse til alle ledere – styrket uddannelse til nye 
ledere

Det gør vi ved at…
• Fælles klan i divisionen
• Vi tager på GG13 i september
• Grupperne er i kontakt med divisionsledelsen.
• Fokus på nye voksne ledere. Især modtagelsen af dem – fx 

minikurser i divisionsregi – ”startkursus”
• Velkomstbrev fra DC til nye ledere udsendes som pdf

Timeline
Efterår 2012 – efterår 2014

Dato Arrangement

07.11.12 GL møde

10-11.11.12 KRM

15.11.12 DL- møde v. Stinna

6.12.12 Julefrokost

9.1.13 DL – møde v. Camelot
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Dato Arrangement

19.01.13 Kong Knud Inspirationsdag

25.-27.01.13 Divisionsledelsesstævne

7.2.13 GL-møde ved Jan og Morgan

Februar - generelt: Forberede Grupperådsmøder og 
Divisionsrådsmøde
Februar - generelt: Forberede Grupperådsmøder og 
Divisionsrådsmøde

(1.3.13 Åben bevægelse)

7.3.13 DL-møde – lav plan for Divisionsrådsmøde

11.4.13 Divisionsrådsmøde kl. 18.00

18.4.13 Grenrepræsentantmøde kl. 19.30 på 
Beravænget

6.5.13 GL-møde ved Ploug og Rikke. 
Der skal være et oplæg af en slags – og alle 
ledere inviteres

16.5.12 DL-møde

6.6.13 Sommerafslutning i Kong Knud division ved 
Rikke

(07.-08.06.13 Åben bevægelse)

11.06.13 DC-møde

13.6.13 DC-møde

(06.-08.09.13 Åben bevægelse)

! Side 17



Dato Arrangement

28.-29.09.13 Gruppe Gejst – flere af divisionens grupper 
deltager

09.-10.11.13 KRM

(6.8.12.13 Åben bevægelse)

Julefrokost

01.01.14

Inspirationsdag

Forberedelse af grupperådsmøder og 
divisionsrådsmøde

April Divisionsrådsmøde

April Gren Rep. Møde

Sommerferie
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